
 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  18.1.2017 ב' בשבט תשע"ח  264עלון מס' 

  

י"ט תמוז  התשע"ז       255עלון מס' 

13.7.2017 

 

 מצובה"..."ואילו עיירות בתחום צור שצת ובצת ופי  פי מצובה:
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 לום לכם,ש

רקפות עם  ;חודש שבט כבר כאן, בתחילתו, עם פריחה שהתבלבלה בשל תעתועי מזג האוויר   

 פירות הארץ המתוקים...כלניות וחרציות המזכירות לנו את האביב. בקרוב טו בשבט, חג הטבע, הנטיעות, 

לטו בשבט, לנטיעות ולעצים ואי אפשר ובעלון, שירו היפה של איציק שחר בשער, ופינת השיר המוקדשת 

 לחשוב על טו בשבט בלי מעט טקסטים מן המקורות...

מים וגם לאחר חודש דצמבר שחון וחם מן הרגיל לעונה, זכינו לינואר, עם ביקורים מבורכים של גש

עם תחילתו של החודש היו תחזיות והתרעות על סערה  את החורף. הטמפרטורה צנחה ומאפשרת לנו לחוות

כיצד  ,מהמועצההמינהל לשירותי חירום ו ,התקבלו ממשרד הפניםמשמעותית שצפויה להגיע, גם הנחיות 

ולא גרמה )לפחות במקומותינו( הסערה היתה מינורית הרבה, ההר הוליד עכבר להערך לסערה, ולשמחתנו 

 לנזקים.

, מן הראוי להפנות זרקור אל החקלאות שלנו, שזכתה להיכלל סקינןענטיעות והטבע ואם בחג ה   

  .כפי שסיפר ג'וני, מנהל החקלאותהמשקים המצליחים בישראל". על כך בעלון,  100במה שהוגדר כ"

 

 שלנו,וללא תעודות רשמיות וארועים יוצאי דופן, זו גם הזדמנות לחזור ולומר תודה ויישר כוח לצוות הנוי 

שבימים אלה, כמו בכל השנה, עוסקים ומשקיעים בנקיון וטיפוח המקום. רצים בעקבות הסערות 

 למען מצובה יפה!  –למ"י  –, שותלים וגוזמים, אוספים ומנקים והכל ןותוצאותיה

 יזכור זאת כל אחד מאיתנו ויתן לכך יד, בהתנהלות מטפחת ובדוגמה אישית לילדינו.

 

במרכז הקיבוץ. מפתיע שעדיין קיימים כאלה נו על מבצע להסרת גגות אסבסט לפני שבוע התבשר   

 ונקווה שזה הסוף...

דיווח מטעם וועד האגש"ח, מידע מהסיפריה, מכתב לתושבים מראש המועצה האזורית )דף  –ועוד בעלון 

 שנשמט מן העלון הקודם( ומכתב לתושבים על הסיכומים בענייני המס בישובי הגבול.

                             עדנה   שבת שלום,                                                                                                       

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 lexnat@gmail.comבת לתגובות וכתבות: הכתו

 ע"ב: ה', תענית, בבלי, תלמוד

 
מעשה באדם שהיה הולך במדבר והיה רעב ועייף וצמא ומצא אילן שפירותיו מתוקים 

נאה ואמת המים עוברת תחתיו. אכל מפירותיו ושתה ממימיו וישב בצלו. וכשביקש  וצלו
הרי פרותיך  -לילך אמר: אילן, אילן במה אברכך? אם אומר לך, שיהו פרותיך מתוקים, 

הרי אמת  -הרי צלך נאה! שתהה אמת המים עוברת תחתיך,  -מתוקים! שיהא צלך נאה, 

 שכל נטיעות שנוטעים ממך יהיו כמותך!המים עוברת תחתיך! אלא: יהי רצון, 
 

 
 :ל"ד אליעזר, דרבי פרקי

שעה שכורתין את עץ האילן שעושה פרי, קולו הולך מסוף העולם ועד סופו ואין הקול 

 .נשמע

 

mailto:lexnat@gmail.com
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 ועד אגש"ח –קיבוץ מצובה 
         24.12.17 

 18/2017פרוטוקול ישיבת ועד אגש"ח מספר 

 שם האגודה: קיבוץ מצובה

 24.12.2017תאריך הישיבה: 

 5 –מספר חברי הנהלה 

 שחר-נוכחים: יואב רותם, זיו סיון, ישי עפרוני, יגאל כנר, בועז בן

 סדר היום:

 אישור פרוטוקול .1
 "קבלה לעם" .2
 ארכיון .3
 שונות .4

 הוחלט:

 אושרו.  10.12.17 –ו  3.12.17 –פרוטוקולים מ  – אישור פרוטוקולים .1
 

 מוזמנים: יוסי מאור, וג'ורג'. – "קבלה לעם" .2
לבקשתם של יוסי וג'ורג' התקיים דיון חוזר בעניין דרישתנו לפנות את המושכר על ידי קבוצת 

 "קבלה לעם" עד לסוף השנה. 
 . 31.12.17 –לטה סופית תתקבל בישיבה ב הוחלט: לבקשתם יתקיימו בירורים נוספים והח

 אחראי ארכיון  –מוזמן ברוך קדמון  –ארכיון  .3
ברוך נתן דו"ח על פעילותו בארכיון )הקמה במקום החדש וטיפול בחומר הרב(, ציין את חשיבות 

דבר שיביא לעלות נוספת  –הארכיון למצובה וביקש להגדיל את משרתו בשעה נוספת ליום עבודה 
 לחודש(.₪  2,000לחודש )עלות עד היום ₪  500של 

חברי הועד ציינו את חשיבות הארכיון והצורך למצוא לברוך מחליף למועד פרישתו. החלטה סופית 
 .31.12.17 –תתקבל ב 

 
 שונות .4

 ישי מסר דוח לגבי שינוי בשוכרים באיזור ובתוך המפעל.  –השכרות 
 

 . 25.12.17 –ביקור מזכירות התק"צ נמסר סדר היום לביקור ב 
 

 

         31.12.17 

 18/2017פרוטוקול ישיבת ועד אגש"ח מספר 

 שם האגודה: קיבוץ מצובה

 31.12.17תאריך הישיבה: 

 5 –מספר חברי הנהלה 

 .שחר-נוכחים: יואב רותם, זיו סיון, בועז בן

 חסרים: יגאל כנר, ישי עפרוני
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 : סדר היום

 פנית שלומית מצנע .1
 "קבלה לעם" .2
 ארכיון .3
 שונות .4

 : הוחלט

 שלומית פנתה בקשר לתפיסת שטח ציבורי ע"י חברים במצובה. – פנית שלומית מצנע .1
 הוחלט: ישי ובועז יבדקו את הנושא וינקטו בפעולות להסדרת הנושא ביחד עם נועם.

 
-לאחר בדיקה נוספת בעניין הקבוצה "קבלה לעם"  ובהמשך לדיון שהתקיים ב – "קבלה לעם" .2

 התקיים דיון נוסף.  24.12.17
עומד מאחורי ההחלטה שהתקבלה לפנות את המושכר לאלתר. לבקשת  ועד ההנהלה :הוחלט

 לפינוי הנכס.  2018"קבלה לעם" תנתן תקופת זמן נוספת של עד לסוף חודש ינואר 
 

 הוחלט: 24.12.17בהמשך לדיון בישיבה מיום  – ארכיון .3
 ₪.  500עלות חודשית נוספת  –מוסיפים לברוך שעה נוספת ליום עבודה  .א
 מתוך הערכה להימצאות ארכיון פעיל במצובה ועקב גילו המתקדם של ברוך הוחלט  .ב

 לחפש חבר שבבוא הזמן יכנס לנעליו של ברוך כארכיונאי של מצובה.
 

 שונות .4
 לזמן את סוזנה על מנת לקבל דו"ח מפורט )חוזים, שוכרים, מחירים וכד'(. סוכם  – השכרות

 
 הוחלט: לבדוק את הנושא ולטפל בו בהתאם לתקנון מצובה.  – חברים שאינם גרים במצובה

 
 יו"ר ועד אגש"ח –שחר -בועז בן      

 

 
                                                                        

 

 

 

 

 

 

 בית מצובה
ברכות  לבטי ויאיר צבי

, בן אלוןלהולדת הנכד 

. ברכות וסיוןהילל ל

לכל להורים המאושרים ו

 המשפחה

 לזוהר  וייצמןברכות 

עם גיוסה לצה"ל. 

שירות מעניין משמעותי 

 ומוצלח.

 ללילך ואבי לויברכות 

אופיר עם הגיע הבת 

 למצוות.

ברכות לאופיר ולכל 

 המשפחה

 ללונה ודוד כהןברכות 

 להולדת התאומים

 בית מצובה
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 חתירה למצויינות – חקלאות מצובה

". איזו ישראלבמצליחים המשקים ה 100בימים אלה התבשרנו על כך שמצובה נכנסה למועדון היוקרתי של "

עם ג'וני, מנהל החקלאות  גאווה! לא הסתפקתי במידע היבש ובתמונה של תעודת ההצטיינות והלכתי לשוחח

משקים חקלאיים נוספים,  99-הבחירה בנו וב מי עומד מאחורי ,משמעותהשלנו. רציתי לשמוע פרטים, על 

  מה הם הקריטריונים להצטיינות בחקלאות ובכלל.

פינה לי מספר דקות ומשהתיישבתי מולו פצח בדברי הסבר, בשטף כרגיל, ג'וני, עסוק, טרוד ועמוס, 

 האופייניים לו.  ובהתלהבות

משוב, שזה עיתון חקלאי שפועל עם משרד החקלאות. כל כמה שנים -זו תעודה שניתנת על ידי האגרו

עם ארוע  ,בארץ המצליחיםהמשקים  100 מת וועידת ישראל לחקלאות ובמסגרתה מציינים אתמתקיי

 צמרת המדינה.מאוד גדול, בנוכחות נשיא המדינה, שרי החקלאות, האוצר, בטחון פנים וכל 

של שיח מול משווקים, שבו שומעים גם מה מציק בן יומיים זהו פאנל  .8-השנה התקיימה הוועידה ה

 לחקלאים.

 בירושלים.  'קראון פלאזה'השנה התקיים הארוע במלון 

האורגני, התחום  –הסקטורים השונים ניתנה סקירה על כל מה שקורה בחקלאות בארץ. יושבים יחד 

 עוד.מקומי והק שוהיצואנים, ה

 –הייתי צריך לנסוע לארוע אך לצערי, הייתי עסוק ולא יכולתי. נסע נציג הוועדה החקלאית של המועצה 

 רן שוסטרמן, שייצג אותנו.

 ואיך נבחרנו?

משקים חקלאיים.   15משוב שמות של -הארוע העבירה המחלקה החקלאית של המועצה לאגרו לקראת

 100ועוד גורמים ממשלתיים ובוחרים את  החקלאי העיתוןנציגי  שם יושבים נציגי משרד החקלאות,

 נבחרה מצובה.ועל פי שורה של קריטריונים  המצליחים,המשקים 

, חידושים, טכנולוגיה איך מתבצעת הבחירה איני יודע, אבל זה נקבע על פי קריטריונים כלכליים, חקלאיים

 ומהשוק המקומי לגבי אותו מגדל.. את המידע שואבים מבתי האריזה, מיצואנים ועוד

 

 ?נכלל בקריטריונים , חקלאות ירוקה,ונושא איכות הסביבה

 

מבחינת איכות הסביבה אנחנו נמצאים גם כן במקום מצויין. אנחנו עובדים תחת דרישות השוק האירופאי, 

בדיקות  שהן מאוד גבוהות ונוקשות, דבר שאני מאוד מעריך ואוהב. מספר פעמים בשנה אנחנו עוברים

מחמירות של כל מיני רשתות ויש התייחסות להמון פרמטרים, כגון: בעלי חיים בסביבה, איכות הסביבה, 

ניקיון, הדברה, שאריות חומרי הדברה, צמחיה בסביבה, נהלי עבודה, יחס לעובדים, תשלום וטיפול 

לפעמים גם מקבלים בעובדים וכל מה שמשתמע מכך. אנחנו נבדקים ועומדים בכל הקריטריונים האלה. 

 ביקורות פתע שמגיעות מחו"ל.

מצובה היא חקלאות מאוד ירוקה. אני באופן אישי מאוד מאמין בטבע. זה טבוע בי מיום לידתי. אני איש 

 של אדמה וטבע והדבר מאוד חשוב לי.

כשהסתובבתי בין שטחי חקלאות של אחרים, שמתי לב לכך שהחלקות שם נקיות  –סיפור מהחיים 

מעשביה. לא התייחסתי לזה כי אני מאמין שהעשביה היא מקום מקלט לאוייבים טבעיים של מזיקים וגם 

תרומה אורגנית לקרקע, אפילו צמחים שאנחנו אוכלים ותרומה למחזור בטבע, אבל בשלב מסויים.זה 

. אצלם נקי ואצלנו לא. שנה אחת  נכנסתי לשטח וריססתי נגד עשבייה. הוצאתי הרבה התחיל להציק לי

כסף ובסך הכל זו טעות מאוד גדולה, מכל ההיבטים. זה מזהם את הקרקע ואת מי התהום. הצמחים 

מפתחים עמידות ואנחנו פוגעים בעצמנו. מיני הצמחים הרבים  לא סתם גדלים פה. הם היו לפנינו ויהיו 
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את  וו והתערבות שלנו גורמת להפרת המאזן בטבע. חזרתי לגדל בשטחים עם עשביה ואם תראאחרינ

 שזה טוב. המסקנה שלי היא: לך אחרי מה שאתה מאמין ולא על פי מה שאחרים עושים. דעוזה, 

 ונחזור לעניין ההצטיינות.

 המצטיינים אין דירוג. 100בתוך רשימת 

ואין ספק  זה ודאי יגביר את החיזור אחרינו למתעניינים השונים,זו חשיפה מאוד גדולה לעולם השיווק, 

 שזה מביא המון, לא בצורה ישירה, אין כאן פרס או תגמול כספי, אבל הרבה כבוד.

 

 ואיזו מילה אישית?

 

וזו הזדמנות לומר  שבזכותו הגענו לזה. זה לא מובן מאליוהחקלאות שלנו, אני מאוד מעריך את כל צוות 

 תודה. 

הדירקטוריון, הנהלת מצובה שתומכת ונותנת לנו יד חופשית. לא מגבילה ולא  –גם לאלה שמעלי תודה 

אני מודה לחברי מצובה שמפרגנים בכל  מתוך חתירה למצויינות, ,ותי בתכנון ובמשאביםאעוצרת 

 מזה?משמח הזדמנות. כל חבר שאני רואה אצלו את השמחה והגאווה, עם ברק בעיניים, מה יותר 

למחלקה החקלאית במועצה בראשות  למנהלי המחלקות, שרואים כל הזמן מה החקלאות עושה.תודה 

 רן שוסטרמן. אין ספק שיש להם יד בדבר. תודה על שהמליצו עלינו ופירגנו.

, על הגאווה שמסבים תודה גדולה לצוות החקלאות שלנו בראשות ג'וניולנו לא נותר אלא לומר 

אחיזה המשמעות של עבודת האדמה כערך שהולך ונעלם ועל היישום של  לעלנו, על התרומה לפרנסה, 

 .בקרקע עליה אנחנו יושבים

 עדנה
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ïÞð îàíà× ÛçàëÛå ïàð               

  

" ישירו ילדי הגנים בדרכם אל אתר הנטיעות שהכין עבורם צוות הנוי. הילדים כָּךְ הוֹלְכִים הַשּׁוֹתְלִים"

את מה שיצמח מהם בעתיד  -ילים בחובם כמו השתיל והזרעהאלה שהם נטעים רכים בעצמם, כבר מכ

ק קְצָּת זֶבֶל, מַיִם וְגַם אוֹרלבוא. מעכשיו זה רק עניין של "  ", כפי ששר גידי גוב אי אז בפסטיבל שירי רַ

 הילדים. 

 

 אחד השירים המולחנים היפים ביותר בעיניי, נושא עמו מטאפורה מאד מפותחת של שתילה וצמיחה: 

 ,ם נִגּוּנִים בִי, אִמִי וְאָבִישְתַלְתֶ 

ים שְכוּחִים  .נִגּוּנִים מִזְמוֹרִ

עִינִים נְשָּאָם לְבָּבִי עִינִים; גַּרְ  ï גַּרְ

 .עַתָּה הֵם עוֹלִים וְצוֹמְחִים

 

 ,עַתָּה הֵם שוֹלְחִים פֹּארוֹת בְדָּמִי

קַי שְלוּבִים שֵיהֶם בְעוֹרְ   ,שָּרְ

יִךְ אִמִינִגּוּנֶיךָ, אָבִי,   ,וְשִירַ

ים וְשָּבִים  ...בְדָּפְקִי נֵעוֹרִ

 )"ניגונים" פניה ברגשטיין(           

 

לצד שירת געגוע והתרפקות אפשר למצוא גם 

שירי אהבה שנתלים באילנות ובמעשי גננות, כך 

 למשל אצל רחל:

 בְגַנִי נְטַעְתִיךָ,

 בְלִבִי. –בְגַנִי הַמֻּצְנָּע 

ג  וּ פֹּארוֹתֶיךָהִשְתָּרְ

  וְעָּמְקוּ שָּרָּשֶיךָ בִי.

 וּמִשַּׁחַר עַד לַיְלָּה

גִּיעַ הַגָּּן   –לֹא יִשְקֹּט, לֹא יַרְ

 זֶה אַתָּה בוֹ, אַתָּה בוֹ

יךָ רָּן.  בְאַלְפֵי צִפֳּרֶ

הפאֹרוֹת שחוזרות גם אצל רחל וגם אצל פניה הן שם נרדף לענף, אבל מאחר ולימדוני שאין באמת 

מלים נרדפות, בדקתי ומצאתי שפאֹרה היא ענף מרכזי וראשי בעץ, שממנו מסתעפים  דבר כזה

אֵה אֶת אוֹתוֹ הָּאִיש שֶהָּיָּה נוֹטֵעַ חָּרוּב. ענפים משניים. ונסיים בסיפור מהתלמוד על חוני המעגל: " רְ

 ַ יךְ לְהַמְתִין כְדֵי שֶיִטְע ן פֵרוֹת? אָמַר לוֹ עַד שִבְעִים שָּנָּה לֹא אָמַר לוֹ: חָּרוּב זֶה, עַד כַמָּה שָּנִים צָּרִ

אשוֹנָּה. אָמַר לוֹ חוֹנִי לְאִיש: הַאִם פָּשוּט לְךָ שֶתִחְיֶה עוֹד שִבְעִים שָּנָּה? אָמַר לוֹ  יִטְעַן בְפַעַם רִ

י אֲבוֹתַי אוֹתוֹ הָּאִיש: אֲנִי מָּצָּאתִי אֶת הָּעוֹלָּם נָּטוּעַ בֶחָּרוּבִים, כְמוֹ שֶשָּּׁתְלוּ עֲבוּ כָּךְ אֲנִי שוֹתֵל  -רִ

 ".לִבְנִי

 

 Jאוטוטו חג נטיעות שמח 
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ספרים חדשים
                                                   ספרות ילדים ונוער

 מסדרת להתבגר: –עמית, גלילה -פדר-רון

 להיות מאוהבת ¶

 להיות מתוחכמת ¶

 להיות חברה של תומר ¶

 ממתקים מלא חפניים –גלברט, אבני 

 סיפורים שאני קורא בעצמי –אבס, שלמה 

 כשסבא אליהו היה קטן –לוי, ינץ 

 אנה פרנק: היומן הגרפי –פולמן, ארי 

 

 ספרות הגיל הרך:

 עיר גדולה פיל קטן –קוראטו, מיק 

 הבובה תותי  -גרוסמן, דויד 

 אולי יבוא סנאי –גולן, אבירמה

 ענק בישל מרק  –בית, נתי 

 אין שום דרקון בסיפור הזה. – קרטר, לו ואולרייט, דבורה

 אלכסנדר והיום האיום ונורא וגרוע ולא טוב בכלל. –ויורסט, ג'ודית 

 

 ספרות מבוגרים:

 נרדף  –דונביץ, רוני 

 המפענחים –קונלי, מייקל 

 הנערה מברוקלין –מוסוגיום

  מדריך האוהבים לרומא –למפרל, מארק 

 שמי לוסיבארטון –סטראוט, אליזבת 

 מה שאליס שכחה –מוריארטי, ליאן

 יער אפל –קראוס, ניקול 

 מחר –מוסו, גיום

 

הוותיקים  אנו שמחות לפרסם רשימה נוספת של ספרים חדשים שקלטנו בספריה להנאת הקוראים

והחדשים שלנו. ויש חדשים ולא מעט, שזה משמח מאוד! חברים חדשים ותושבים ממשיכים להצטרף 

 כן יירבו! –לקהל הקוראים שלנו 

 

סיפור, מפי ציפי או -אנו גם שמחות שילדי הגיל הרך מבקרים באופן קבוע בספריה ונהנים משעת

 הגננות שלהם.

 בוע לשמוע סיפור מפי זהר המדריכה המקסימה שלהם! בנוסף, ילדי זוגון "שחר" מגיעים כל ש

 



9 
 

אנו גם עדות לשימוש פעיל בחדר העיון, שממשיך לשמש כפינה שקטה לנוער לעשיית שיעורי בית, 

שיעורים פרטיים וגם ללומדים מבוגרים. הוא ממשיך גם להיות מקום שקט עבור אנשי חינוך לניהול 

 שיחות אישיות.

 

 הספרים שלנו, לחדש וגם לדלל את אלה שאינם נחוצים יותר אצלנו. אנו ממשיכות לטפל באוסף

לשמחתנו הרבה עותקים מצאו "חיים חדשים" על ידי קוראים אחרים ב"שוק הספרים המשומשים", 

 שהיה בספרייה האיזורית בחנוכה.

 מירה'לה לוי ממשיכה להגיע לספריה בעת הצורך לטפל בספרים.

 ותודה לה –מידי פעם, בימי שני, גם היא מתנדבת בכיף חברים פוגשים גם את נועה רותם 

 

עם פרוס השנה האזרחית החדשה, אנו מברכות את כולם בדברים טובים, הרבה ספרים וסיפורים 

 ובתקווה לשיפוץ הספריה המיוחל!

 

 אנא, אל תביאו לספריה ספרים משומשים ללא תאום מראש עם לין.–ובקשה לנו 

 

 תמיד לשירותכם, 

                                 ציפי, מירהלה, נועה ולין

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

:ÑÎ ÈÕ ÁÔÁÐÅÍ 

 

½:À½ÁÒÊ ÈÕ ÉÅÌÁÕ¼ÔÀ ÀÅÊÅ 

,ÉÅÐÅÔÒ ÔÐÍÊ ÉÎ ËÄÓ ÉÅÈÀÁ¼ ÀÌÃÊ 

.ÉÅÌ½¼ ÖÊÁÃ ÏÓÁÊ 

 ½ÁÔÃÀ ÑÎ ÁÈ ½ÒÅÌ ÀÌÃÊÀ ÂÇÔÊ½

,ÀÌÁÊÖ½Õ  ,ÈÂÔ½ ÓÁÕÅÃ ÅÁÈÖ ÁÅÈÎ ÕÊÅÕÕ

(ÁÅÈÎ ÉÅÇÊ ÁÅÀ ÈÂÔ½ ÄÁÊ ÖÔÂÎ½) ËÁÊÎÐÇ 

Å¿Ç  ÖÁÐÅÍ¼È ,ÈÇÁ¼È ,ÉÅÔ½ÃÀ Ö¼ ÓÅÎÂÀÈ

.ÖÁÐÅÔÕ ÅÁ½ÅÇÈ É¾ ÀÈÅÈÃÁ 

 

 ÑÎ ÈÎ ½ÁÔÃÀ ÅÊ ÉÎ ÈÁ¿¾ ¿Ç É¾ ½ÒÅÌ-

,ÀÅÖÕ  ÉÅÊ ÉÁÓÊ½ ÁÅÀ ¼ÈÕ ÉÅÊÅ½

ÉÅÊÔÁÂ . 

 

ÆÇÈ ÏÍÁÌ½Á .ÁÐÁÌÁ ÑÎÀ ÈÕ ÁÈÅÒ 

 

...ÑÎÀ ÈÕ ÁÖÊÁÔÖ ÁÂ 

 
 צילום: אליהו קורן
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 ד"ש דצמבר מראש המועצה 

 דצמבר כבר לקראת סיום נושא בכנפיו את "החג השל החגים". 

חנוכה חלף הלך משאיר טעם של הרבה אירועים, נרות וסופגניות. תלמידי המועצה במגזר הלא יהודי 

יצאו לחופשת חורף בזמן שבשאר בתי הספר חוזרים מחופשת החנוכה לתקופת לימודים רציפה עד 

  .ההיסטריה הלאומית להקמת מתקן התפלה בגליל המערבי פסח. רק הגשם מבושש לבוא ומגביר את

קבוצת הכדורעף הבוגרת שלנו מסיימת את הסיבוב הראשון בליגת העל במאזן מושלם ללא הפסדים 

  .ומשלימה ניצחון ענק על אלופת צ'כיה בדרך לשמינית הגמר בטורניר האירופי למחזיקות גביע

ש מידיו של שר הפנים, ח"כ הרב אריה מכלוף דרעי את המועצה שלנו קבלה החוד  ς פרס ניהול תקין

פרס הניהול התקין לרשויות מקומיות, על התנהלותה לאורך שנת הפעילות השוטפת. הפרס מוענק 

לרשויות על עמידה בקריטריונים מחמירים שקבע משרד הפנים לניהול תקציב, איזון תקציבי, אחוז 

את הפרס זה מקבלת המועצה ברציפות כמעט   .נהל תקיןגביית ארנונה, רישוי עסקים סדרי עבודה ומ

אני רואה בכך   .בהחלט לא ברור מאליו לקבל את הפרס הזה כך, שנה אחר שנה  .מיום היווסדו

והוכחה לעבודה נכונה, קפדנית ורצינית. אני מודה לכל השותפים לדרך, למנהלים   ,חשיבות עליונה

הודית שוהם;  י ,מנהלת מחלקת הנהלת חשבונות  ;וידוביץסגן ראש המועצה, משה ד - הישירים לתחום

גזבר המועצה, שמעון אהרונסון ובעיקר לעובדי ומנהלי המועצה המסורים, המוכיחים שנה אחר שנה 

   .מקצועיות, יושרה ואחריות

השתתפתי אתמול בדיון ועדת הפנים של הכנסת בנושא   ς המאבק על מיקום מתקן ההתפלה נמשך

. יחד עם סגני, משה דוידוביץ' ושורה ארוכה של מומחים ותושבים, בכדי לטעון נגד מתקן ההתפלה

מיקום מתקן ההתפלה המתוכנן. בדיון אמרתי כי צריך לזכור שיש גם תושבים בארץ הזאת. ולא צריך 

להיכנס להיסטריה בנושא המים. מתקן התפלה צריך להיות באזור תעשיה ולא בלב לבם של ישובים 

בקרב חברי הועדה נשמעה אחידות דעים כי אין להקים את המפעל בחלופה   .אייםושטחים חקל

יו"ר הוועדה, ח"כ דוד אמסלם  . שמקדמת רשות המים. וכי יש לפעול למציאת מיקום באזור תעשייה

אמר "אני מרגיש שיש פה תחושה של תושבים שאינם מרגישים שייכים לתהליך שמשפיע על חייהם. 

את התהליך. קחו פסק זמן של חודשיים ושבו עם התושבים, המועצה ומשרדי  מציע לעצור מיידית

הממשלה. נסו להגיע להבנה על המיקום. אבקש מאביגדור יצחקי להקפיא את הליכי התכנון. אם 

   ".תיעשה שגיאה תכנונית זה יהיה לדורות. אסור שזה יקרה

גוון רב של אירועים ופעילויות. יחד עם חג החנוכה היה עמוס השנה במ  ς חנוכה חג האורים ואירועים

האירועים היישוביים הרבים לאורכו של החג, נהנו תושבי המועצה ואורחים, מפסטיבל חנוכה, הצגות 

 ,ילדים, יריד ספרים בספריה האזורית, תערוכת "פלא הנקרות" באתר ראש הנקרה, סדנאות, הופעות

ה של המועצה התרחש במרכז התרבות האזורי אירועי ספורט ועוד ועוד. עיקרו של פסטיבל החנוכ

שנה למדינה והציע יומיים  70הפסטיבל נחגג השנה בסימן חגיגות   .בכברי, בניצוחה של עדנה טף

מלאים וגדושים של חוויה בימתית המשלבת מחול, תיאטרון, מוזיקה וקולנוע לקהלים השונים. ילדים 

הפסטיבל ניתן דגש לפעילות האמנותית הרבה  לאורך .ונוער, משפחות, מבוגרים ואזרחים ותיקים

, הלהקה (ריקודי עם) מטה אשר"-סדנת המחול געתון, פולקלור "שרון  .שמתקיימת במטה אשר

להקת מחול "דבקה דנון", כל אלו חברו והופיעו בערב משותף על טהרת המחול   ,"התימנית" מעמקא

עם תושבים רבים ובהחלט ניכר הצמא  של מטה אשר והסביבה. ההשתתפות באירועים זימנה מפגשים

  .של תושבינו לפעילות תרבותית

מאמצים רבים מושקעים ע"י המועצה, מול   – תחבורה ציבורית כניסת אוטובוסים לתוך היישובים

חברת נתיב אקספרס ומשרד התחבורה בנושא שדרוג ושיפור התחבורה הציבורית ליישובים שלנו 
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 -להיכנס לתוך מושב לימן, קו עראמשה  31חודש דצמבר החל קו מאמצע  -הישגים   .ובאזור בכלל

אל תחנת הרכבת החדשה באחיהוד יחל לעצור  108 -ו 107תוגבר משמעותית, קו  24נהריה מס' 

יתווסף קו חדש על  2018במסעף יסעור, ואנו עושים מאמצים להכנסת הקו אל תוך הקיבוץ. מתחילת 

   .מדנון לעכו ולרכבת באחיהוד 70כביש 

ועדת הכספים של קק"ל אישרה בישיבתה   - השתתפות קק"ל בתשתיות להרחבת יישובי גדר

האחרונה לפני כשבוע, את השתתפותה של קק"ל בביצוע עבודות פיתוח של תשתיות ציבוריות 

הסיוע של קק"ל להרחבת יישובים הסמוכים לקווי העימות   .בצת ואדמית -בישובים הסמוכים לגבול 

ום הוא אחד מהיעדים החדשים שאישר דירקטוריון קק"ל לפעילות הארגון מאז כניסתו של בצפון ובדר

 -דני עטר לתפקיד יו"ר קק"ל. הסיוע יינתן לפיתוח עבור כמאה ועשרים יחידות דיור בבצת, בסך של כ

ליחידה. כמובן שאפו לקק"ל ₪ אלף  80-ליחידה, וכמאה יחידות דיור באדמית בסך של כ₪ אלף  30

  .מד בראשהולעו

שנים, מאז נכנסה לתוקפה  7 -לאחר למעלה מ  – שידרוג מט"ש נהריה לטיפול מתקדם בשפכים

תקנת בריאות העם המחייבת את שדרוג מתקני הטיפול בביוב לרמה של טיפול שלישוני, נחתם הסכם 

סכם בין המועצה, לנהריה וליזם חב' "תעבורה" ליציאה לביצוע הפרויקט בזמן הקרוב ביותר. הה

שנחתם מבטיח לנו מחד מחיר הולם לטיפול בשפכים ברמה השלישונית ומאידך מבטיח פתרון 

מעלות יתבטל וכל -לאספקת מים להשקיה חקלאית ליישובי ההר געתון ויחיעם על אף שמט"ש געתון

שפכי הרשויות המטפלות כיום בשפכיהם במט"ש געתון יעבירו את השפכים לטיפול מלא ברמה 

 .תקן הטיהור "מט"ש נהריהשלישונית במ

חנכנו  2017.12.22-ביום שישי האחרון ה  ς שביל מחבר יישובים -אשר"  -ונכים את "שביל ח

 2במבואת המועצה את הפרויקט החדש המשותף עם מילואות, "שביל מחבר ישובים". באירוע הושקו 

יישובי  32 אשר". הפרויקט עתיד לחבר בין  -מקטעים הראשונים בשביל שייקרא מעתה "שביל 

לשטחים הרריים ירוקים, שדות מוריקים המועצה, בין הנופים הייחודים לגליל המערבי, קו חוף הנושק 

 -המסלולים ב"שביל   .ומטעים. מקומות היסטוריים, אתרי תיירות, נקודות תצפית ופינות חמד לרוב

בהליכה ברגל, ריצה,  -ללמוד ולבלות בין כל אלה   ,ק"מ, יאפשרו לטייל 200אשר" שיתפרסו על פני כ 

לחבר   ,הגליל המערבי היפה שלנו, להכיר את הטבע אתם מוזמנים לחוות את  .או רכיבה על אופניים

בין קהילות, ללמוד את הסיפור של המקום הזה, על הנופים, על ההיסטוריה ועל האנשים שמרכיבים 

   .אותו

לפני כשבוע הוזעקתי ביחד עם ראשי רשויות  - פגישת חירום ראשי רשויות עם שר החקלאות –כלבת 

דרה כישיבת חירום אצל שר החקלאות, בנושא הכלבת. המחלה נוספות מאזור הצפון לישיבה שהוג

המסוכנת הזו שפוגעת קשות גם בבני אדם אם היא לא מטופלת כראוי במי שנדבק ממנה, "הרימה 

בישיבת החירום נדונו והוחלט על אמצעים שונים בהם יש לנקוט לדיכוי   .ראש" בכל אזור הצפון

וך והסברה מגיל הגן, כולל פרסום הנחיות ומודעות בכלי ההתפרצות הנוכחית. האמצעים כוללים: חינ

התקשורת, הגברת פיזור פיתיונות חיסון מהאוויר וגם מהקרקע, הפחתה מבוקרת של מספר התנים 

. חשוב (מניעת שוטטות חופשית של כלבים)ודרישה כולל אכיפה של שמירת חיות המחמד תחת פיקוח 

  .לדווח לווטרינרית המועצהלשים לב להתנהגות חשודה של בעלי חיים ו

בת קיבוץ כברי, נכנסה לתפקידה החדש לפני , (33)יעל  - דוברת המועצה – ברכות ליעל שביט

כשבועיים, בעלת תואר שני בתקשורת פוליטית מהאוניברסיטה העברית, עבדה בצוות הדוברות של 

מאחל  .י, האזרחי והפרטיהשר אורי אורבך ז"ל במשרד לאזרחים ותיקים, בעלת ניסיון במגזר הציבור

 שלה הקשר פרטי  : yaels@matteasher.org.il ,052-8011130 ,04-9879417 .לה הצלחה רבה בתפקיד
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